
انعکاس اخبار ورزش ایران
5منهای فوتبال

 نجمه خدمتی ملی پوش تیراندازی این 
روزها افت محسوسی را تجربه می کند، 
افتی که از المپیک 2020 توکیو شروع شد 
و در بازی های آسیایی هم باعث شد او نه 
تنها مدال نگیرد، که جزو 10 تیرانداز برتر 
هم نباشد. او که خودش را جزو معدود 
دختران طلایی ایران در بازی های آسیایی 
می داند، به گفته خودش در این سال ها 
از کشورهای دیگر برای زندگی و مسابقه 
پیشنهاد داشته اما به خاطر عشق به آب 

و خاکش قبول نکرده است.
خدمتی درباره افتخاراتش در ورزش 
ایران می گوید: »الان 12 سال است که 
عضو ثابت تیم ملی هستم، در این مدت 

اتفاقات و مسابقات مختلفی را تجربه 
کردم اما شاید کسب 2 سهمیه المپیک 
و اینکه تنها دختر ایرانی هستم که فینال 
رشته سه  وضعیت این بازی ها را تجربه 
کرده بیش از سایر اتفاقات برایم اهمیت 
دارد. البته در بازی های آسیایی هم بین 
معدود دختران ایرانی هستم که طلایی 
شده و پرچم مقدس کشورم را به اهتزاز 
درآوردم.« خدمتی معتقد است باید به 
مریم طالبی زمان کافی داد: »به جرأت 
می توان گفت بهترین مربی ایرانی را در 
کنار خودمان می بینیم، الهام هاشمی 
بعد از بازگشت از سنگاپور تیم را در دست 
گرفت و با او سهمیه المپیک گرفتیم. مریم 

طالبی هم هدایت تیم را برعهده دارد و 
اعتقاد دارم باید به او فرصت و زمان کافی 
داد تا شایستگی هایی که دارد را به خوبی 
نشان بدهد. هاشمی و طالبی و چند مربی 
دیگر با لازلو کار کرده و تجربیات و دانش 
خوبی را از او گرفتند.« ملی پوش تیراندازی 
درباره نپذیرفتن پیشنهاد کشورهای 
خارجی گفت: »از این پیشنهادها زیاد 
داشتم، در سال 201۵ زمانی که مسابقات 
دانشجویی بود و ۵ مدال گرفتم مربی 
تیم آمریکا خیلی پیگیر بود تا من به این 
کشور بروم و آنجا تمرین کنم. در آن زمان 
عضو دو کمیسیون جهانی بودم و آنها از 
من خواستند با هزینه آمریکا و همراه با 

خانواده به آنجا بروم و تمرین کنم اما اجازه 
خواهم داشت زیر پرچم کشورم و برای 
ایران در رویدادهای مختلف به میدان 
بروم. پیشنهادی که قبول نکردم چرا که 
دوست داشتم در همین آب و خاک و 
کنار مردمم باشم. ورزشکاری مانند ما به 
راحتی می تواند برود اما اگر نمی رود تنها 
یک دلیل دارد و آن این است که عاشق 
کشور و مردمش است. در تیراندازی 
محدویت سنی وجود ندارد و شما تا 
هر زمانی که بتوانید، شانس حضور در 
رویدادهای مختلف را دارید، با همه این 
شرایط من حس عجیبی به این آب و خاک 

دارم و همه چیز من اینجاست.«

 از معدود دختران طلایی در بازی های آسیایی هستم

خدمتی: دوست داشتم در همین آب و خاک باشم

 zنقل قول

فشار اردوی کمپ بائو آنقدر زیاد بوده 
که محمد رهبری نای حرف زدن ندارد. 
فشار تمرینات سنگین بدجوری او را 
خسته کرده که حتی با خوابیدن تا 
ساعت 4 بعدازظهر هم دلش می خواهد 

استراحت کند.

 فرانسه خوش گذشت؟
خوش که نمی گذرد، مسابقه و اردو فقط 

سختی است.
 چطور؟

اردوی تمرینی خیلی خوبی بود اما 
تمرینات خیلی سنگینی داشتیم و تحت 
فشار بودیم. ما هم تا به حال این سبک 
تمرین نکرده بودیم. ما روزی 6 ساعت از 
9 صبح تا 3 بعدازظهر تمرین می کردیم تا 
حدی که بعد از تمرین از حال می رفتیم. 
بائو رس ما را در اردو کشید. فشار خیلی 

زیاد بود. فکر می کنم نتیجه این اردو در 
تونس مشخص شود.

 چرا در جدول اصلی بالا نیامدی؟ 
رقبا قوی تر هستند یا نه، شما چون 

تمرین سنگینی نداشتید، از پس 
آنها برنیامدی؟

طبیعی است وقتی از دور مقدماتی بالا 
می آیی، در جدول اصلی رقبا سخت تر 
می شوند، تا وقتی که استراحت می کنی 
و بعد در جدول اصلی بازی می کنی. با این 
حال فکر می کنم نسبت به قبل بازی ام 
عوض شده و بهتر کار می کنم. ان شاءالله 

در رقابت های دیگر بهتر کار می کنم.
 تو در رنکینگ جدید با یک پله 

سقوط نفر 33 دنیا شدی.
خودم هم اصلاً راضی نیستم، اما شک 

نکنید رنکینگم بهتر می شود.
 یعنی به جمع 10 نفر اول می رسی؟

نه، من فقط جزو 2 نفر اول رنکینگ باشم، 
خوشحال می شوم. البته کار خیلی سختی 
است آمدن بین 10 نفر اول. علی پاکدامن 
هم اگر نفر هشتم شد، به خاطر امتیازات 

خوبی است که گرفته.
 پس کار سختی داری.

فاصله من با علی از نظر امتیازی خیلی 
زیاد است و جبران این فاصله خیلی هم 

راحت نیست.
 یعنی شما دنبال بالا بردن امتیاز 

رنکینگ جهانی نیستی؟
هدف ما از اول تکرار سهمیه تیمی بود. 
کسی دنبال سهمیه انفرادی نبود چرا که 
هر کسی سهمیه انفرادی دارد، کارش 
در المپیک هم سخت تر است. به هر 
حال با سهمیه تیمی، 4 شمشیرباز آن 
کشور در المپیک حاضر می شوند و دو 
بار شانس مدال دارند؛ هم انفرادی و هم 
تیمی. در انفرادی جدول 32 نفره است 
اما تیمی 8 تایی. سهمیه ما برای المپیک 
توکیو هم تیمی بود، اصلاً کسی به فکر 
سهمیه انفرادی نبود. حتی علی هم به 
فکر سهمیه انفرادی نبود و فکر و ذکرش 
سهمیه تیمی بود اما چون امتیازش 
بالاست و جزو 10 نفر اول، شانس سهمیه 

انفرادی هم دارد.
 به همین خاطر گرندپری ها برای 

شما حکم بازی تدارکاتی دارد؟
گرند پری ها که مسابقه انفرادی است، 
برای ما هم حکم تدارکاتی دارد و هم 

اینکه باید در مسابقات تنه ما به تنه 
شمشیربازان دنیا بخورد و با تجربه تر از 
قبل شویم تا در المپیک بهترین بازی ها 

را انجام دهیم.
 تیم ایران برای قطعی کردن 

سهمیه تیمی اش، فقط باید در 
جام جهانی گرجستان به جمع 8 

تیم اول برسد، این قضیه استرس 
نمی دهد؟

نه. استرس ما که بیشتر نمی شود. 
بقه ای استرس  به هر حال هر مسا
خاص خودش را دارد. ما می خواهیم در 
گرجستان سهمیه تیمی را یکسره کنیم.
 امکانات شما واقعاً در حد المپیک 

است؟
چه بگویم. اصلاً ما چه امکاناتی داریم که 

در حد المپیک باشد؟
 چه کار باید کنید تا این بار تجربه 
تلخ المپیک توکیو تکرار نشود و 

مدال بگیرید؟
گرفتن مدال المپیک اصلاً کار راحتی 
نیست. نه فقط برای ما که برای هیچ 
تیمی راحت نیست. اما برای اینکه قصه 
توکیو تکرار نشود، باید خیلی جدی و 

سخت تمرین کنیم و مسابقه تدارکاتی 
داشته باشیم تا حریفان را در پاریس 
شکست دهیم. البته یکسری مقدمات 
را هم فدراسیون، وزارت ورزش و کمیته 
ملی المپیک باید فراهم کنند تا راه ما را 

برای درخشش در المپیک هموار کنند.
 چگونه؟

با برنامه ریزی صحیحی که فدراسیون 
انجام داده و اردوهای خیلی خوبی که 
تا به حال داشتیم. اردوهایی که از نظر 
فنی کمک بزرگی به ما می کند تا از نظر 
بدنی آماده تر شویم و انگیزه مان هم 

چند برابر شود.
 حقوقی که کمیته ملی المپیک 

می دهد، چقدر شما را شارژ 
می کند؟

طبق خبری که من خواندم، ورزشکار هر 
وقت سهمیه بگیرد، چه پارسال بوده، 
چه امروز یا نزدیک المپیک، حقوق را از 
اول آذرماه  محاسبه می کنند. حقوق 1۵ 
میلیونی که یک کارمند می گیرد و خیلی 
هم تأثیری برای شارژ انگیزه ورزشکاران 
ندارد. ما اگر می خواهیم سهمیه بگیریم، 

برای خودمان می گیریم.

 ما چه امکاناتی داریم 
که در حد المپیک باشد؟

 zگفت وگو

مهری رنجبر
روزنامه نگار

 محمد رهبری:
کسی سهمیه 

انفرادی 
نمی خواهد
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هاشمی: همه 
فدراسیون ها 

رئیس دار می شوند
کیومــرث هاشــمی وزیــر ورزش 
بــا  ز جلســه  ا بعــد  ن  نــا ا و جو
دانشــجویان دانشــکده علــوم 
ورزشــی و تندرســتی دانشــگاه 
ران  تهــران، در جمــع خبرنــگا
قــول داد تــا آخــر ســال همــه 
ر  ا ئیــس د ر ن ها  ســیو ا ر فد
تــی  با نتخا ا مــع  مجا «  : ند شــو
فدراســیون های ورزشــی هــر 4 
ســال یــک بــار و بــه صــورت روتیــن 

بایــد انجــام شــود. 
بعضــی رشــته ها از دیــوان عدالــت 
اداری احکامی گرفتند که شــرایط 
خــاص بین المللــی در ایــن بیــن 
بــه وجــود آمــده و بایــد تدبیــری در 
مــورد آنهــا انجــام شــود. دغدغــه ای 
از ایــن بابــت نداریــم ولــی در 
دســتور کار مــا قــرار گرفتــه اســت. 
لمپیکــی  ا ی  رشــته ها ره  بــا ر د
کــه 8 مــاه زمــان تــا آغــاز ایــن 
رویــداد دارنــد، مشــکل مجمــع 
انتخاباتــی وجــود نــدارد و جلســات 
تخصصــی آنهــا در حــال برگــزاری 
اســت. ان شــاءالله تــا پایــان ســال، 
مجامــع را برگــزار می کنیــم و همــه 
فدراســیون ها بــا رئیــس اداره 

» ند. می شــو
او کــه از صحبــت بــا دانشــجویان 
راضــی بــود و می گویــد: »روز 
خیلــی خوبــی بــود و از نظــرات 
دانشــجویان و اســاتید اســتفاده 
کــردم. صحبت هایــی در مــورد 
اســتعدادیابی، خصوصی ســازی 
و آینــده شــغلی و ورزش مطــرح 
شــد کــه در حــد خودمــان پاســخ 

دادیــم.«

شروع ماراتن 
سهمیه 

تکواندوکاران از 
امروز در چین

م قرعه کشــی مرحلــه  نجــا بــا ا
مقدماتــی گرنــد اســلم ووشــی، 
نماینــدگان ایــران رقبــای خــود را در 

2 وزن شناســایی کردنــد.
ت  بقا مســا حلــه  مر میــن  و د
گرنداســلم در ســال 2023 بــه 
عنــوان آخریــن ســری از مســابقات 
کســب ســهمیه المپیــک پاریــس 
ــن  ــی از امــروز در چی 2024 در حال
شــروع می شــود کــه تکوانــدو ایران 

دو نماینــده خواهــد داشــت.
 ابوالفضــل یعقوبــی در وزن منفــی 
68 کیلوگــرم دور اول بــا نوربــک 
گازز از قزاقســتان روبه رو می شــود 
و در صــورت بــرد بــا هــو جــون جیــن 
حریــف سرشــناس کــره جنوبــی 
مبــارزه می کنــد. ســروش احمــدی 
نیــز بــا چــن چنــگ از چیــن مبــارزه 
می کنــد و در صــورت برتــری مقابــل 
ــا  ــارزه امیررضــا غلامــی ب ــده مب برن

لوخــن مبــارزه خواهــد کــرد.
همچنین متین رضایی در ســمت 
پاییــن جــدول همیــن وزن بــا گنــگ 
جــون لیــو از کشــور میزبــان مبــارزه 
می کنــد و بــا پیــروزی احتمالــی 
برابــر حریــف بــه دیــدار بــا برنــده 
مســابقه عرفــان بزرگــی و ایــلا 
دنیلــوف از کشــور روســیه کــه بــا 
پرچــم بی طــرف مبــارزه می کنــد، 
مــی رود. محمــد صــادق دهقانــی 
هــم مقابــل بئــو کانــگ از کــره 

جنوبــی قــرار می گیــرد.
امــا در وزن 80+ کیلوگــرم، ســجاد 
مردانــی کاپیتــان تیــم ملی دور اول 
ــه مصــاف دینــگ لانــگ از چیــن  ب
مــی رود و آریــن ســلیمی دارنــده 
نشان طلای سری اول گرند اسلم 
ووشــی هــم ابتــدا بایــد زو جیــان ول 
از چیــن را شکســت دهــد تــا بــه 
مصــاف برنــده دیــدار قزاقســتان و 

ــرود. روســیه ب
در همیــن وزن مهــدی عابدینی در 
مبــارزه اول خــود مقابــل یــو میــن 
بائــه از کــره جنوبــی بــه روی شــیاپ 
چانــگ مــی رود. علیرضــا نادعلیــان 
هــم پــدرو خســوس از برزیــل را 
پیــش روی خــود دارد و علــی 
احمــدی بــا کای وو از چیــن مبــارزه 
می کنــد و در صــورت برتــری، 
مقابــل کانــگ از کــره جنوبــی بــه 

میــدان خواهــد رفــت.

 zمصاحبه و خبر

فدراسیون 
برنامه ریزی 

صحیحی انجام 
داده و اردوهای 

خوبی تا به 
حال داشتیم. 
اردوهایی که 

از نظر فنی 
کمک بزرگی 

به ما می کند 
تا از نظر بدنی 

آماده تر شویم و 
انگیزه مان هم 

چند برابر شود

غلامرضا نوروزی:

ورزشکاران ضایعه نخاعی حقوق 5 میلیونی می گیرند

غلامرضا نوروزی، رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی، درباره ورزشکاران ضایعه 
نخاعی تحت پوشش مالی فدراسیونش گفت: »تا به حال 30 ورزشکار ضایعه 
نخاعی از فدراسیون ورزشی حقوق ماهیانه 5 میلیونی می گیرند؛ مصدومان از 
ناحیه گردن، کمر، مهره های گردنی رشته های کبدی، ژیمناستیک، فوتبال، نین 
جوتو، دوچرخه سواری، کشتی، والیبال، پاراگلایدر، رزمی و... که بعضی از آنها به 
خاطر شرایط ناراحت کننده به صورت ویژه نیازمند حمایت مالی و معنوی هستند.«

محمود مشحون:

وداع در سالن بسکتبال آزادی

مراســم تشییع محمود مشحون، رئیس اسبق فدراسیون بسکتبال امروز 
ســاعت 9 صبح از ســالن پنج سالن بســکتبال آغاز می شود. او در اثر ایست 
قلبــی و در ســن 82 ســالگی بــه رحمــت خــدا پیوســت و قــرار اســت پــس از 
حضــور در تــالار آزادی از دنیای بســکتبال خداحافظی کند و ســپس همراه 
بــا جامعــه ورزش، بســکتبال و خانــواده گرامــی اش راهی جایــگاه ابدی اش 

در قطعه نام آوران شــود.

 علیرضا حبیبی

مربی تیم هندبال لس آنجلس آمریکا شد

علیرضا حبیبی سرمربی سابق تیم ملی و مدرس بین المللی، همراه محسن 
باباصفری دروازه بان سابق تیم ملی هندبال ایران فصل 2024 با تیمی 
در لس آنجلس آمریکا قرارداد بستند. حبیبی درباره حضورش در تیم 
لس آنجلس آمریکا گفت: »دو ماهی است کار را خوب شروع کردیم و اکثر 
بازیکنان تیم خارجی هستند و ما بازیکنانی از دانمارک، اسپانیا، مراکش و 

مصر داریم و در اولین سوپر جام این فصل نایب قهرمان شدیم.«


